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BRMG.0012.2.2024.KSiŁP  

 

PROTOKÓŁ NR  63-1/2024 

z  posiedzenia 

Komisji Samorządu i Ładu Publicznego Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się 11 stycznia 2024 r. o godz. 15:30 w sali 003, 

Nowego  Ratusza  przy ul. Wały Jagiellońskie 1  w Gdańsku. 

 

Posiedzeniu przewodniczył  Radny Bogdan Oleszek – Przewodniczący Komisji Samorządu  

i Ładu Publicznego Rady Miasta Gdańska.  

 

 

Lista obecności Komisji stanowi załącznik  nr 1.  

Lista osób zaproszonych na posiedzenie  stanowi załącznik nr 2.  

 

Bogdan Oleszek – przewodniczący Komisji – Po stwierdzeniu quorum, otworzył 63 

posiedzenie, powitał zebranych i poinformował, że porządek obrad został dostarczony radnym 

w terminie regulaminowym, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   

Przewodniczący zaproponował następujący porządek obrad:         
 

1. Opiniowanie projektów uchwał RMG:   

1.1 w sprawie przyjęcia dokumentu pn. „Gdańsk Programy Rozwoju 2030” – druk 1893;  

 

Przedstawia: Marcin Hrynkiewicz – Kierownik Referatu Badań i Analiz      Społecznych Wydział 

Polityki Gospodarczej 

 

2.   Informacja na temat działań Miasta w sprawie problemu pojawienia się dzików w dzielnicach 

Miasta Gdańska. 

 

3. Sprawozdanie  z działalności Komisji Samorządu i Ładu Publicznego za 2023 rok. 

 

4. Ustalenie tematów do planu pracy na 2024 r.  

 

5. Sprawy  bieżące, wolne  wnioski, korespondencja  

  
Głosowanie za przyjęciem  w/w porządku obrad 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Bogdan Oleszek za -  - 

2.  Karol Ważny  za - - 

3.  Waldemar Jaroszewicz za - - 

4. Romuald Plewa za - - 

5. Przemysław Ryś  za - - 

6. Andrzej Stelmasiewicz za - - 
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PUNKT 1 

1.1 w sprawie przyjęcia dokumentu pn. „Gdańsk Programy Rozwoju 2030” – druk 1893;  

Oryginał  projektu  uchwały znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z dnia 18 

stycznia 2024 roku. 

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem omówił Marcin Hrynkiewicz – 

Kierownik Referatu Badań i Analiz Społecznych Wydział Polityki Gospodarczej, oraz 

koordynatorzy.  

 

Karol Ważny – członek Komisji -  spytał na czym dokładnie polega „strefa uspokojonego ruchu”. 

 

Marcin Hrynkiewicz – Kierownik Referatu Badań i Analiz Społecznych Wydział Polityki 

Gospodarczej – odpowiedział, że może to być rozumiane w wielu aspektach, ale jeśli chodzi 

o tereny w obrębie szkół chodzi o to, żeby był jak najmniejszy ruch samochodów.  

 

Karol Ważny – członek Komisji – zwrócił się z pytaniem o konkretne lokalizacje, w których będzie 

wprowadzana „strefa uspokojonego ruchu”. 

Marcin Hrynkiewicz – Kierownik Referatu Badań i Analiz Społecznych Wydział Polityki 

Gospodarczej – odpowiedział, że program ten cały czas trwa i wszystkie informacje będą 

doprecyzowane. Na razie są wyznaczane kierunki a konkretne lokalizacji dopiero będą 

wyznaczane.  

Romuald Plewa – członek Komisji – poprosił o uzupełnienie informacji odnośnie ogrzewania 

elektryczne autobusów w okresie zimowym.  

Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej – zgodził się że jest to 

duże wyzwanie. Dodał, że w chwili obecnej udało się doprowadzić, że autobusy przejeżdżają na 

jednym ładowaniu zaplanowaną trasę. W tym momencie autobusy nie muszą być dogrzewane.  

Przemysław Ryś – członek Komisji – spytał czy wskaźniki biorą pod uwagę uchodźców 

z Ukrainy. 

Marcin Hrynkiewicz – Kierownik Referatu Badań i Analiz Społecznych Wydział Polityki 

Gospodarczej – odpowiedział, że nie, brane pod uwagę są dane meldunkowe.  

Przystąpiono do głosowania 
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LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Bogdan Oleszek + -  - 

2.  Karol Ważny  + - - 

3.  Waldemar Jaroszewicz + - - 

4. Romuald Plewa - - + 

5. Przemysław Ryś  + - - 

6. Andrzej Stelmasiewicz + - - 

 

Komisja po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Marcina Hrynkiewicza – 

Kierownik Referatu Badań i Analiz Społecznych Wydział Polityki Gospodarczej 5 głosami 

„za”  i 1 głosem wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Opinia Nr 62 - 11/239 - 1/2024 znajduje się przy sprawie BRMG.0006.7 .2024 

PUNKT 2 

 

Informacja na temat działań Miasta w sprawie problemu pojawienia się dzików  

w dzielnicach Miasta Gdańska. 

 

Joanna Pińska – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego – 

przedstawiła temat dzików w Mieście. Powiedziała, że jest to duży problem w wielu miastach, 

m.in. w Gdyni. Są plany wystąpienia do Urzędu Marszałkowskiego z prośbą o podjęcie działań. 

Dziki przychodzą do Gdańska również z Sopotu dlatego będą prowadzone rozmowy z władzami 

Sopotu. Jeśli chodzi o regulacje prawne nic nie uległo zmianie od ostatniego spotkania. Dziki 

mieszczą się w kategorii zwierząt łownych i reguluje tu rozporządzenie.  Omówiła temat w oparciu 

o prezentację (Załącznik nr 3 do Protokołu). 

Wspomniała, że dotychczasowe działania nie były zbyt dobrze odbierane przez osoby wrażliwe 

na sprawy zwierząt oraz ekologów. Powiedziała, że ilość zgłoszeń wpływających do Miejskiego 

Centrum Zarządzania Kryzysowego wyraźnie zwiększyła się od ubiegłego roku. Dodała, że 

zaobserwowano, że dziki, które raz wejdą do Miasta już tego Miasta nie opuszczą. Mają lepsze 

warunki do rozmnażania, więcej pożywienia.  

 

Bogdan Oleszek – przewodniczący Komisji – spytał czy są podejmowane jakieś bardziej 

radykalne działania w tej sprawie. 

 

Joanna Pińska – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego – 

odpowiedziała, że takie są zamierzenia, ale jest też bardzo duża ilość petycji, w których mówi się, 

że nie wolno zabijać zwierząt. Przypomniała o sytuacji kiedy późnym wieczorem odbył się 

odstrzał, podczas którego ktoś nagrał filmik i później zostało to w mediach tak przedstawione, że 

na oczach dzieci wydarzyła się rzeź, co nie było zgodne z prawdą.  

 

Karol Ważny – członek Komisji – spytał co uniemożliwia obecnie wywóz dzików z miasta. 
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Joanna Pińska – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego – 

odpowiedziała, że jest rozporządzenie Unii Europejskiej, które to reguluje. Dodała, że są plany 

aby razem z Gdynią zwrócić się do Marszałka Województwa, który jest ostatnim organem 

administracji zajmującym się łowiectwem, aby podjął działania w celu ograniczenia populacji 

dzików. Była kampania edukacyjna dla mieszkańców aby nie dokarmiać dzików. Są też plany 

zorganizowania takiej kampanii w szkołach.  

 

 Bogdan Oleszek – przewodniczący Komisji – podziękował za przedstawienie tematu. Dodał, 

że zdaje sobie sprawę, że temat jest trudny i jeszcze raz poprosił aby szukać rozwiązań. 

 

PUNKT 3 

 

Sprawozdanie  z działalności Komisji Samorządu i Ładu Publicznego za 2023 rok 

 

Bogdan Oleszek – przewodniczący Komisji – poinformował, że wszyscy otrzymali 

sprawozdanie na maila. 

Przystąpiono do głosowania. 

 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Bogdan Oleszek za -  - 

2.  Karol Ważny  za - - 

3.  Waldemar Jaroszewicz za - - 

4. Romuald Plewa za - - 

5. Przemysław Ryś  za - - 

6. Andrzej Stelmasiewicz za - - 

 

 

PUNKT 4 

 

Ustalenie tematów do planu pracy na 2024 r. 

 

Bogdan Oleszek – przewodniczący Komisji – przypomniał, że ze względu na kończącą się 

kadencję Rady Miasta plan pracy będzie ustalony tylko do kwietnia br. Zaproponował, aby 

w lutym wpisać temat dot. konkursów grantowych w zakresie działania komisji a na marzec 

posiedzenie w Tunelu pod Martwą Wisłą.  

Przystąpiono do głosowania. 

 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Bogdan Oleszek za -  - 

2.  Karol Ważny  za - - 

3.  Waldemar Jaroszewicz za - - 

4. Romuald Plewa za - - 

5. Przemysław Ryś  za - - 

6. Andrzej Stelmasiewicz za - - 
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Poinformował o wpływie pisma z Przymorza Małego w sprawie imprezy TECHNOBALKON. Dodał, 

że ten temat był już dzisiaj omówiony na posiedzeniu. Poinformował o wyczerpaniu porządku 

obrad, zamknął posiedzenie – godz. 17:00. 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji 

                                                                                 Samorządu i Ładu Publicznego 

 

 

                                                                                      /-/ Bogdan Oleszek 

 

 

 

 

 

Protokołowała:  

 

Magdalena Garbowska 

Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska 

 


